
ZÁPIS Z 1. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA POLICE NAD METUJÍ  
V ROCE 2008 

konaného dne 20. 2. 2007 v 17.00 hod. v sále Pellyho domů 
v Polici nad Metují 

Přítomni: dle presenční listiny 
Pozdní příchod: Pavel Daněk -17.15 hod. 
Předčasný odchod :  
Nepřítomen :  
Hosté : ředitel TS s.r.o Ing. V. Bučok, ředitelka MŠ D. Baláková,  
ředitel ZŠaMŠ Mgr. K.Nývlt  
 
Ověřovatelé zápisu : Bc. Monika Trnovská, Věra Plachtová 
Zapisovatelka : Dagmar Hauschková 
 
a) Zahájení jednání starostkou města 
Zahajuji 1. veřejné zasedání ZM v roce 2008, které jsem svolala v souladu se zákonem o obcích. 

Vítám všechny přítomné členy ZM, vedoucí odborů MěÚ a zaměstnance města, dále vítám ředitele a 
vedoucí organizací zřizovaných městem a všechny přítomné občany. 
Zapisovatelkou dnešního jednání stanovuji paní Dagmar Hauschkovou. 
Ověřovateli zápisu z dnešního jednání stanovuji paní Bc. Moniku Trnovskou a paní Věru Plachtovou. 
V době zahájení zasedání ZM je přítomno 20 členů ZM z celkového počtu 21 členů. 
ZM je usnášeníschopné! 
 
b) Dovoluji si Vám předložit program dnešního jednání : 
01) Zahájení  
02) Schválení programu 1. zasedání ZM v roce 2008 
03) Kontrola plnění usnesení ZM 
04) Změna stanov a smlouvy o založení DSO Lesy Policka 

05) Podpora navrácení lesních majetků Řádu Benediktinů 
06) Aktualizace integrované rozvojové strategie DSO Policka  
07) Účast města na projektu „Vybavení hasičských sborů Královéhradeckého kraje" 
08) Nesouhlas s převodem Domova důchodců Police nad Metují do majetku města 
09 Dohoda o spolupráci na projektu „Zkvalitnění dopravní infrastruktury pro turistický ruch Radków -  
Police nad Metují" 
10) Potvrzení spolufinancování projektu „Zkvalitnění dopravní infrastruktury pro turistický ruch  
Radków - Police nad Metují" 
11) Návrh rozpočtu města na rok 2008 
12) Rozpočtové opatření č. 1 - 4 
13) Prodeje pozemků 
14) Diskuse  

Kontrola plnění usnesení ZM : 
04/03/02 zodp. IMŽP - odkup pozemků na trase „obchvatu" 
04/01/03 zodp. IMŽP - směna ulic Tomkova - Na Babí s KHK 

11/08/03 zodp. IMŽP - převzetí pozemků v areálu DPS od AOPK ČR 
16/04/06 zodp. IMŽP - prodej pozemku p.č. 173/1 a /7 v k.ú. Hony (1070m2) Pavlu Nováčkovi 
05/04/07zodp. IMŽP - prodej pozemku p.č. 277/3 v k.ú. Police nad Metují panu Aleši Rypanovi 
09/06/07 zodp. IMŽP - odkup kotelny a uhelny a vodní nádrže včetně rozvodu vody od pana Jiřího Klímy  

USNESENÍ  
z 1. veřejného zasedání zastupitelstva města v roce 2008 

ze dne 20. února 2008 

01/01/2008  
ZM schvaluje předložený návrh programu 1. veřejného zasedání ZM v roce 2008.  
01) Zahájení  
02) Schválení programu 1. zasedání ZM v roce 2008  
03) Kontrola plnění usnesení ZM  
04) Změna stanov a smlouvy o založení DSO Lesy Policka  



05) Podporu navrácení lesních majetků Řádu Benediktinů  

06) Aktualizace integrované rozvojové strategie DSO Policka  
07) Účast města na projektu „Vybavení hasičských sborů Královéhradeckého kraje"  
08) Nesouhlas s převodem Domova důchodců Police nad Metují do majetku města  
09) Dohoda o spolupráci na projektu  
„Zkvalitnění dopravní infrastruktury pro turistický ruch Radków - Police nad Metují"  
10) Potvrzení spolufinancování projektu „Zkvalitnění dopravní infrastruktury pro turistický ruch  
Radków - Police nad Metují"  
11) Návrh rozpočtu města na rok 2008  
12) Rozpočtové opatření č. 1 - 4  
13) Prodeje pozemků  
14) Diskuse  
Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
02/01/2008  
ZM schvaluje:  
a) vstup obce Suchý Důl do DSO Lesy Policka  
b) návrh změny Smlouvy o založení DSO Lesy Policka  
c) návrh změny Stanov DSO Lesy Policka č.1/2008 a č.2/2008  
Zodpovídá: IMŽP  
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
03/01/2008  
ZM na základě žádosti Lesní společnosti Broumov Holding, a.s. vyjadřuje podporu navrácení lesních 
majetků na Broumovsku Řádu Benediktinů, ve spolupráci výše uvedených partnerů vidí ZM záruku 

stability a kontinuity při správě lesních majetků, které tvoří základ hodnoty naší krajiny. 
Zodpovídá: starostka  
Pro: 16 Proti: 2 Zdržel se: 3 
 
04/01/2008  
ZM schvaluje aktualizovanou integrovanou rozvojovou strategii DSO Policka.  
Zodpovídá: místostarosta  
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
05/01/2008  
ZM schvaluje účast města Police nad Metují v projektu SHČMS - Krajského sdružení hasičů 

Královéhradeckého kraje se sídlem v Trutnově, Na Struze 30, 541 01 Trutnov, pod názvem „Vybavení 
hasičských sborů Královéhradeckého kraje" v rámci „Operačního programu přeshraniční spolupráce 
Česká republika - Polsko v letech 2007 - 2013.  
ZM dále schvaluje zaplacení kauce (zálohy) ve výši 370 000,- Kč. Kauce je městem poskytována v 
souvislosti s žádostí o podporu v rámci výše uvedeného projektu a programu.  
Zodpovídá: starostka  
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
06/01/2008  
ZM nesouhlasí s bezúplatným převodem zařízení Domov důchodců Police nad Metují v rámci první vlny 
transformace z majetku Královéhradeckého kraje do majetku města.  
Zodpovídá: starostka  

Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
07/01/2008  
ZM schvaluje Dohodu o spolupráci na projektu realizovaného z prostředků Operačního programu 
přeshraniční spolupráce Česká republika - Polská republika 2007 - 2013 s názvem „Zkvalitnění 
dopravní infrastruktury pro turistický ruch Radków - Police nad Metují" a pověřuje starostku 
Mgr. Idu Seidlmanovou zastupovat město Police nad Metují v tomto projektu.  
Zodpovídá: starostka  
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0  
 
08/01/2008  
ZM schvaluje, aby se město Police nad Metují podílelo na financování projektu „Zkvalitnění dopravní 

infrastruktury pro turistický ruch Radków - Police nad Metují" ve výši 260 tis. Kč způsobilých výdajů. 
Zodpovídá: starostka  
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
09/01/2008  
ZM ukládá RM, aby uložila sportovní, kulturní a zdravotně-sociální komisi předložit návrhy na rozdělení 
částek určených kapitolami rozpočtu k použití v oblasti jejich působnosti na jednání 3. března 2008.  



Zodpovídá: RM 

Pro: 17 Proti: 4 Zdržel se: 0 
 
10/01/2008  
ZM schvaluje rozpočet města Police nad Metují na rok 2008, výdaje činí 46 357 370,- Kč, příjmy 48 025 
480,- Kč, třída 8 mínus 1 668 110,- Kč (splátky úvěrů a půjček 32 177 810,- Kč - zapojení přebytku 25 
020 000,- Kč - zapojení revolvingu 5 489 700,- Kč).  
Zodpovídá: FSO  
Pro: 17 Proti: 3 Zdržel se: 1 
 
11/01/2008 
ZM schvaluje rozpočtová opatření č. 1 až 4, celkem zvýšení příjmů o 830 700,- Kč, výdajů o 930 000,-Kč 
, tř. 8 o Kč 99 300,- Kč.  

Zodpovídá: FSO 
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
12/01/2008  
ZM schvaluje prodej pozemku p.č. 1050/29 o výměře 37 m2 v k.ú. Police nad Metují paní Monice 
Jaškové. Kupní cena je stanovena ve výši 30,- Kč/m2, celkovou kupní cenu ve výši 1.110,- Kč uhradí 
kupující při podpisu kupní smlouvy.  
Zodpovídá: IMŽP  
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
13/01/2008  
ZM schvaluje prodej pozemku st.č. 67/2 o výměře 27 m2 v k..ú. Police nad Metují manželům Michalovi a 

Ditě Steinerovým. Kupní cena je stanovena ve výši 30,- Kč/m2, celkovou kupní cenu ve výši 810,- Kč 
uhradí kupující při podpisu kupní smlouvy.  
Zodpovídá: IMŽP  
Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0  

Průběh, komentář k usnesením:  
K usnesení č. 2 
- Ing. J. Troutnar uvedl, že obec Suchý Důl, která vlastní cca 8,5 ha lesů, projevila zájem vstoupit do 
DSO Lesy Policka, toto přistoupení je možné, ale musí ho schválit zastupitelstva všech členů DSO, proto 
je předložen návrh na odsouhlasení tohoto vstupu a s tím spojené změny smlouvy o založení DSO a 
změny stanov DSO č.1. Dále uvedl, že nový výklad daňových zákonů, které mají vliv na účetní postupy 
DSO, je pro DSO nevýhodný. Zdaňování hospodářského výsledku snižuje výnos z majetku jednotlivých 
obcí, což je proti záměrům, pro které byl DSO založen. Předseda DSO Ing. Krtíčka proto navrhuje změnit 
provedený vklad lesních majetků do DSO za jejich pronájem. Tato úprava je obsahem návrhu změny 
stanov DSO č.2, která (zjednodušeně řečeno) přidá do stanov DSO, že DSO hospodaří na pronajatém 
majetku a ruší přílohu stanov s vkladem lesního majetku do DSO.  

Ing. Krtička - starosta městyse Machov a předseda DSO Lesy Policka pozdravil polické zastupitele a 
krátce zrekapituloval přípravu a vznik DSO a konzultace v souvislosti s účetními postupy DSO, dnes je 
ale (díky novému výkladu) situace poněkud jiná. Aby nemuselo dojít ke zrušení DSO, našlo vedení DSO 
řešení v pronájmu lesních majetků - nájemné je nákladová položka a jeho výše bude nastavena tak, aby 
DSO hospodařilo bez zisku. Pro letošní rok je nájemné spočítáno na 3.500,- Kč/ha a podle výsledku 
hospodaření bude upravováno. Dále uvedl, že forma pronájmu je pro DSO potřebná i vzhledem k 
některým dotačním titulům. Zmínil, že DSO vytvořilo daňově účinný rezervní fond, ze kterého bude 
hrazena pěstební činnost.  
K usnesení č. 3 - I. Seidlmanová seznámila zastupitele s otevřeným dopisem předsedy představenstva 
Lesní společnosti Broumov Holding, a.s. Ing. A. Vacka a předsedy dozorčí rady Ing. B. Šolce ministrovi 
kultury V. Jehličkovi. Obsahem dopisu výše uvedené společnosti je vyjádření podpory k návrhu zákona o 
majetkovém vypořádání s církvemi. Tento dopis obdrželi všichni zastupitelé v elektronické podobě.  

K usnesení č. 4 - I. Seidlmanová uvedla, že v roce 2002 byla Královéhradeckou agenturou Regionálního 
rozvoje vypracován materiál s názvem Integrovaná rozvojová strategie Mikroregionu Policko, v současné 
době je nutné tuto strategii aktualizovat.  
Z. Kadidlo - strategie se týká celého DSO Policko a je nezbytnou součástí žádostí o dotační tituly. Je 
zapotřebí aktualizovat investiční záměry všech obcí svazku výhledově na dobu 10 - 15 let. Následně bude 
vše zkompletováno a využíváno k žádostem o dotace. Materiál můžeme libovolně aktualizovat. Návrh 
prošel jak RM, tak stavební komisí a byl odsouhlasen. 
K usnesení č. 5 - I. Seidlmanová informovala o projektu Krajského sdružení hasičů KHK pod názvem 
„Vybavení hasič. sborů KHK". Tento projekt dává naději na vybavení našich hasičů JPO II novou 
cisternou. Současná cisterna byla zakoupena v roce 1991, již se objevují závady a rostou náklady na 
údržbu. Na základě dobrých vztahů s Královéhradeckým hasičským sborem nám bylo nabídnuto zapojení 

se do výše uvedeného projektu. Město by tak mělo získat s finanční spoluúčastí cca 10% novou cisternu 
v hodnotě přibližně 6 mil. Kč. Spoluúčast by byla hrazena 5% (300 tis. Kč) dopředu jako kauce a dalších 
5% po dodávce vozidla. Obdobná možnost byla přislíbena pro pořízení nového doprav. automobilu v 



hodnotě 1,4 mil. Kč. Bohužel před dopracováním návrhu smlouvy a složení kauce jsme obdrželi dopis, ve 

kterém stojí, že z důvodu snížení částky vyčleněné pro tento projekt nám sice bude poskytnuta dotace 
na cisternu, ale již neobdržíme v první vlně dotaci na dopr. automobil. Přesto se městu doporučuje záměr 
projednat a odsouhlasit, pro případ, že by se objevila možnost získání dotace v druhé vlně.  
V. Seidl - nemůžeme přeci schválit něco, co neexistuje, s tímto postupem nesouhlasím, navrhuji pouze 
schválit finanční prostředky nutné pro zaplacení kauce. Smlouvu schválíme dodatečně až bude řádně 
sepsána a předložena zúčastěným stranám.  
Z. Kadidlo - můžeme ještě počítat s příjmem z prodeje staré cisterny, který by měl pokrýt náklady na 
pořízení cisterny nové tj. zaplacení kauce. Hasiči z Velké Ledhuje mají starou Avii, kterou chtějí prodat, 
na výjezdy jim bude postačovat nový dopr. automobil značky Avie Furgon.  
I. Seidlmanová - vypustíme tedy v návrhu usnesení, že schvalujeme smlouvu a ponecháme pouze 
souhlas s úhradou částky 370 tis. Kč.  
K usnesení č. 6 - I. Seidlmanová požádala ředitelku domova důchodců V. Kašíkovou, aby zastupitele 

seznámila se současnou situací ohledně bezúplatného převodu domova důchodců.  
V. Kašíková - uvedla, že transformace DD Police nad Metují, tj. bezúplatný převod z majetku 
Královéhradeckého kraje do majetku města, není v první vlně vhodná. A to proto, že v současné době je 
ve fázi přípravy rekonstrukce domova a jeho přístavba, na kterou je přislíbena dotace z MPSV a 
Královéhradeckým krajem schváleno spolufinancování. Pro zdárnou realizaci celé akce je vhodnější 
ponechat majetek ve vlastnictví kraje, aby financování rekonstrukce nezatížilo město.  
I. Seidlmanová - vloni na začátku léta jsme na základě této skutečnosti svolali prac. ZM, kterého se 
zúčastnili radní KHK M. Plass a vedoucí soc. zdrav. odboru Dr. M. Scháněl. Průběžně je město 
informováno se situací ohledně převodu a do 30. 3. 2008 se má k dané problematice vyjádřit, na základě 
toho jsem pozvala p. M. Plasse na prac. zasedání (5.3.2008), ten se omluvil, přijede zřejmě Dr. M. 
Scháněl.  
K usnesení č. 7 - I. Seidlmanová informovala o připravovaném návrhu dohody k projektu Evropské 

územní spolupráce, které se týká zkvalitnění doprav. infrastruktury pro tur. ruch mezi Radkówem a Policí 
nad Metují. V průběhu 14 dnů se s polskou stranou uskutečnila na radnici četná jednání. Nabízí se nám 
90% dotace na tento projekt, do kterého chceme zařadit výstavbu nového parkoviště za Pellyho domy. 
Dnes je zapotřebí schválit dohodu o této spolupráci.  
Z. Kadidlo - projekt na tuto stavbu je zpracován, v loňském roce proběhlo výběrové řízení. V rozpočtu je 
počítání na spoluúčast s částkou 10%.  
I. Seidlmanová - druhou částí projektu by měla být rekonstrukce komunikace v ulici Na Babí. Minulý 
týden proběhlo k této problematice jednání za účasti radního KHK P. Kuříka. Město by mělo zájem ještě 
do projektu zařadit rekonstrukci parkoviště za penzionem Adler.  
K usnesení č. 8 - toto usnesení navazuje na předchozí a týká se schválení finanční spoluúčasti města na 
daném projektu ve výši 10 % navrhované částky, což je 260 tis. Kč.  

K usnesení č. 9 a 10 - I. Seidlmanová informovala přítomné o pracovním zasedání ZM (19.2.2008), kde 
se podrobně projednával obsah návrhu rozpočtu.  
Ing. J Vlček - okomentoval promítnutou tabulkovou prezentaci rozpočtu města na rok 2008 včetně grafů. 
V některých případech podrobněji vysvětlil jednotlivé položky. V letošním rozpočtu jsou zahrnuty 
investice v minimální míře, a to na rekonstrukci komunikace na Záměstí, kde se počítá s částkou cca 1 
mil. Kč a rezervou 400 tis. Kč na nepředvídané náklady. Dále je tu počítáno s částkou na dokončení VO k 
Radešovu, na spoluúčast na parkoviště u Pellyho domů, na první splátku na odkup kotelny od p. Klímy 
(druhá bude v příštím roce), na změnu ÚP, na studii kanalizace integrovaných obcí a na projektovou 
dokumentaci pro přípravu výstavby v lokalitě nad MŠ. Dále byl ve spolupráci s Dozorčí radou TS Police 
n.M. do prezentace rozpočtu zařazen přehled mandátního účtu, který disponuje částkou 3,5 mil. Kč. 
Mandátní účet sice patří městu, ale je spravován Technickými službami města Police n.M a slouží k 
údržbě zhruba 66 městských objektů. Příjmy tvoří nájemné a v prezentaci vidíte návrh, na co a jak se 

tyto prostředky použijí.  
P. Scholz - navrhuji hlasovat o změně rozpočtu a žádám, aby z rozpočtové rezervy, která je 275 tis. Kč 
byla částka 87 tis. Kč přidělena TJ Spartak jako účelová dotace na údržbu trávníku na fotbalovém hřišti. 
Oba spolky jak TJ Spartak i TJ Sokol jsou poškozeny systémem přidělování financí prostřednictvím 
sportovní komise. Obě jednoty potřebují mít jistotu jaký skutečný finanční obnos jim město poskytne na 
jejich činnost v roce 2008, nestačí jenom přísliby. Např. TJ Spartak chce v letošním roce uskutečnit 
rekonstrukci soc. zařízení a již zažádal o dotaci na ČSTV. Navrhuji přesně vyčíslit částku, která jim bude 
poskytnuta na jejich činnost. Tím nenapadám smysl sportovní komise ani jeho předsedu.  
Ing. J Vlček - zásadně nesouhlasím s tvrzením P. Scholze, že je tímto rozpočtem TJ Spartak a TJ Sokol 
poškozen. Vzhledem k tomu, že chceme udělat přidělování peněz co nejvíce transparentní, aby byla nad 
finančními prostředky veřejná kontrola, je rozpočet navržen tak, že každé odborné komisi (sportovní, 
kulturní a sociálně zdravotní) je přidělena finanční částka na jejich granty. Na tyto prostředky si mohou 

jednotlivé zájmové organizace, skupiny i jednotlivci podat žádosti o příspěvek (grant). Tyto žádosti 
budou zaevidovány a jejich přehled zveřejněn na www stránkách města. Následně každá žádost bude 
předána komisi k posouzení a doporučení či nedoporučení ke schválení. Toto stanovisko komise opět 
bude zveřejněno na www stránkách města. O konečném přidělení finančních prostředků rozhodne rada 
města (částky do 100 tis.Kč) nebo ZM (částky nad 100 tis.Kč) a opět toto rozhodnutí bude zveřejněno na 
www stránkách.Celý tento systém je naprosto transparentní a snadno veřejně kontrolovatelný. Pro 
zachování jistoty spolkům je v rozpočtu navržen finanční příspěvek TJ Spartaku 251 tis. Kč a Sokolu 151 



tis.Kč. Tyto částky garantují zajištění činnosti do doby rozdělení dalších prostředků komisemi. 

V rozpočtu se podařilo najít dalších 275 tis.Kč, které budou rozdělovány a dalších cca 300 tis.Kč se 
očekává z VHP. Tato částka rovněž z převážné většiny bude poskytnuta na sport. Podle mého názoru 
vznikla okolo položky celkové dotace TJ Spartaku zbytečná hysterie, která plyne z velmi špatné vzájemné 
komunikace. Vzhledem k tomu, že komise jednala v prosinci 2007, kdy nebyly známy ani rámcové 
kontury rozpočtu na rok 2008 nebylo možné doporučit k rozdělení více peněz, než byla částka určená v 
rozpočtu r.2007 tzn. 522 tis.Kč. Při doporučování této částky k rozdělení mezi všechny spolky a 
jednotlivce opravdu nebylo možné vyjít vstříc požadavku TJ Spartaku na příspěvek 550 tis.Kč, neb jak 
vidíte tento jediný příspěvek samostatně již převyšuje částku, kterou komise měla v prosinci 2007 k 
dispozici a na ostatní spolky by nezbyla ani koruna. Doporučení komise přidělit spolkům a jednotlivcům 
částky zajišťující jistotu provozu a následně po stanovení celkové rozpočtové částky doporučit navýšení 
jednotlivých příspěvků popř. doporučit další žádosti považuji za správné. Proto podávám protinávrh 
protinávrhu p. P. Scholze, aby komise do 3.3.2008 připravila návrh o rozdělení rozpočtové rezervy 275 

tis. Kč.  
Z. Dostál - nelíbí se mi, že se povyšuje účel sportovní komise a ta má pravomoc rozdělovat peníze, 
protože ty rozděluje zastupitelstvo. Každý zastupitel má právo dle zákona o obcích vyjádřit svůj názor k 
navrženému rozpočtu. A proto souhlasím s návrhem P. Scholze, aby fotbalový oddíl obdržel požadovanou 
účelovou dotaci 87 tis. Kč na údržbu trávníku, a to bez předchozího souhlasu sportovní komise, tím 
nechci nijak zpochybnit význam této komise.  
Ing. V. Seidl - rozpočet je nějaký obnos financí, který je určen na něco. Nerad bych zažil situaci, kdy 
budeme muset na úkor TJ Spartaku krátit jiné položky, takže TJ Spartak bude mít své finance jisté a 
ostatní budou tímto systémem poškozeni. Sportovní komise by měla rozhodnout jakým poměrem finance 
rozdělovat.  
Z. Dostál - po dobu několika let byl příděl TJ Spartaku (250 tis. Kč) a TJ Sokolu (150 tis. Kč) stejný. Teď 
jsme se dostali do situace, kdy je toto zapotřebí změnit, vše je dražší, nemůžeme jim ještě finance snížit.  

Ing. J. Vlček - nikdo nechce tento příděl ponižovat, ale musíme počítat s realitou, která v příštím 
rozpočtu může nastat, jak zde citoval V. Seidl. V příštím roce nás čekají nezbytné investiční akce, což je 
ČOV a ZUŠ a ty rozpočet města zatíží řádově v částkách miliónů korun. Pak může nastat situace, kdy v 
příjmech rozpočtu budeme mít 70 mil. Kč a v mandatorních výdajích včetně investic 90 mil. Kč. Pak 
budeme řešit, co kde zkrátíme a budeme muset hledat v jednotlivých položkách rozpočtu, kde ušetřit.  
Z. Dostál - v letošním rozpočtu je rezerva, proto bych tuto situaci teď vyřešil zvýšením příspěvku TJ 
Spartaku.  
Ing. J. Vlček - ZM je finální orgán, který má pravomoc rozdělit a přidělit finance, to nikdo nezpochybňuje.  
P. Scholz - doposud to fungovalo tak, že pokud někdo pořádal sportovní akci, tak požádal město a byl mu 
poskytnut finanč. příspěvek. Tento systém se zdál jednodušší a nebyl v tom problém. Za současné 
situace, kdy jsou tyto položky zahrnuty do příspěvku TJ Spartak, ponížil se mu rozpočet.  

P. Jansa - sportovní komise dostala několik úkolů. Hlavní úkol byl vytvořit systém v rozdělování 
příspěvků a vybrat žádosti od spolků či jednotlivců a předložit návrh financování. Komise tento návrh 
tvořila v polovině prosince 2007. V té době ještě nikdo nevěděl, jaká konečná částka bude v rozpočtu 
vyhrazena na tuto činnost. Hrubý odhad byl 500 tis. Kč a 300 tis. Kč výběr z VHP. Komisí bylo navrženo, 
že rozdělíme pevnou částku 500 tis. Kč do doby schválení rozpočtu, aby spolky měly tyto finance jisté. 
Dále zaznělo, že se bude dodatečně rozdělovat ještě částka 300 tis. Kč, která byla každý rok vyhrazena 
na tyto účely. Komise navrhla příděl pro TJ Spartak ve výši 250 tis. Kč a TJ Sokol 150 tis. Kč. Tyto částky 
se mi nezdají malé v porovnání k celkovému objemu peněz a na zahájení činnosti jsou dostačující. V 
zápise je zaznamenáno, že po schválení rozpočtu se dodatečně přidělí zbývající částky. Tento postup mi 
připadne velkorysý a nikdo neměl zájem někoho poškodit nebo omezit. Zřejmě není vhodné rozdělovat 
finance před schválením rozpočtu, ale na druhou stranu je to boj o čas a také si nemyslím, že jsou tyto 
organizace tímto systémem přerozdělování peněz nějak poškozeny. Město jim vždycky vyšlo vstříc. 

Změna přidělování těchto financí vyvstala pouze v tom, že se sjednotí veškeré žádosti na sportovní 
činnost a dají pod hlavičku TJ Spartak. Tento systém se mi zdá rozumný, ale vše je o dohodě a 
komunikaci. TJ Spartak je sdružení s více oddíly a má svrchované právo přerozdělit tyto finance mezi své 
složky, ale nemůže protěžovat třeba fotbalový oddíl, jak zde zaznělo. Musíme to vidět jako návrh k řešení 
systému, není to dogma a vše se teprve vyvíjí. Problém spíše vidím v technickém zabezpečení tohoto 
systému a to od samotného podání žádosti, zařazení, zveřejnění na internetu a následně přidělení 
dotace, aby vše bylo přístupné veřejnosti a samotným žadatelům. V současné době nemáme na úřadě 
technika, který by to takto zabezpečil.  
Ing. J. Vlček - myslím si, že je to jedno velké nedorozumění, kdybychom v prosinci mohli počítat s 
rozpočtovou rezervou 275 tis. Kč, nemuselo k této zdlouhavé diskuzi dojít.  
P. Scholz - byl bych rád, aby tady zaznělo, že město vždycky podporovalo tyto spolky a organizace a 
vyšlo nám vstříc.  

I. Seidlmanová - již to zaznělo na prac. ZM, že do 3.3.2008 se musí sejít členové komisí a připravit návrh 
přerozdělení financí pro jednání RM.  
J. Seifert - navrhuji ponechat na zkoušku tento systém přerozdělování financí přes sportovní komisi.  
P. Rutar - člen sportovní komise, člen výkonného výboru TJ Spartak, místopředseda fotbalového odd. TJ 
Spartak , vyjádřil nesouhlas, tak jak byl popsán průběh sportovní komise ze dne 18. 12. 2007. Podle 
jeho názoru došlo k chybnému rozdělení finančního příspěvku pro TJ Spartak, neboť byly do jeho 
rozpočtu zařazeny akce, které dříve nebyly součástí rozpočtu, přestože na začátku jednání souhlasil s 



jejich zařazením pouze v případě, že TJ Spartak obdrží požadovanou částku 550 tis. Kč. Dále upozornil, 

že pro TJ Spartak je nepřijatelné, aby o finanční prostředky museli opakovaně žádat v průběhu roku. 
Neboť pro svoji práci potřebují již na počátku sezóny mít jasně danou výši příspěvku. Zdůraznil, že si je 
vědom, že město vždy TJ Spartaku vyšlo vstříc, ale je potřeba vyřešit systém dotací tak, aby nebylo 
nutné se opakovaně v průběhu roku scházet a tuto situaci řešit. Překvapilo mě, že zástupci TJ Spartaku 
nebyli přizváni přímo k jednání ohledně dotací na financování sportu z rozpočtu města, neboť by se jistě 
předešlo této situaci.  
J. Hauk - navrhuji, zda by nebylo možné zařadit do žádostí o dotace z Operačního programu přeshraniční 
spolupráce také rekonstrukci parkoviště Pod Havlatkou. Dále bych navrhoval, aby se z rozpočtové 
rezervy nechala vypracovat studie na sportovní areál a na prostor pod Klímovým zahradnictvím.  
Z. Kadidlo - nemáme zpracovanou projektovou dokumentaci, stav. povolení a tento pozemek není v ÚP 
města Police n. M. určen k výstavbě parkoviště, než bychom obstarali potřebné doklady, bude to trvat 
půl roku. O navrhované studii na sportoviště můžeme začít jednat ve stavební komisi.  

J. Hauk - zajímám se o problematiku financování sportu. Skutečné částky, které se v Polici n. M. 
vynakládají, jsou oproti zvyklostem opravdu nízké a znesnadňují dobrovolnou práci funkcionářů a 
trenérů, kteří v Polici n. M. dlouhodobě tuto činnost bezplatně vykonávají. Nesmíme dopustit, aby 
fotbalový oddíl ukončil svoji činnost, jako tomu bylo v případě odbíjené a hokeje.  
L. Bořek - měli bychom již nějak uzavřít debatu k přerozdělení financí na sport. Jak zde již bylo 
několikrát řečeno, všichni vědí, že toto město sport podporuje a podporovat bude. Nedorozumění vzniklo 
zřejmě z toho, že není vyjasněná koncepce v oblasti sportu a kultury. V současné době jsou některé 
výdaje městského rozpočtu na kulturu mandatorní (např. provoz divadla, Pellyho domů, knihovna). 
Zatím co celá oblast sportu je v současné době bez mandatorních výdajů a přidělení financí záleží na 
posouzení sportovní komise a posléze schválení RM a ZM. Obavy pramení z toho, že TJ Spartak, TJ Sokol 
se cítí ohroženi, že nemají jistotu mandatorních výdajů. V tomto případě bych navrhoval přidělit těmto 
organizacím pevnou částku (činnost, údržba trávníku atd.) Navrhuji, aby se sportovní komise dohodla na 

dalším režimu přidělování financí a zvážila, zda chtějí mít obdobný model financování a jako má např. 
ZUŠ nebo Pellyho domy tzn., když prostředky nebudou stačit tak se bude rozpočet snižovat a oni ho 
budou muset obhajovat a nebo všechny prostředky, které budou určeny na oblast sportu půjdou přes 
sportovní komisi. Ukončil bych debatu s tím, že 3. 3. 2008 budeme očekávat váš návrh na jednání RM a 
k tomu se posléze vyjádříme. Jak zde již zaznělo, hledá se model, který by nejlépe vyhovoval a pokud 
nevyhovuje, máme prostor ho upravit a najít optimální řešení. 
V. Klusáčková - souhlasím s L. Bořkem vše v klidu prodiskutovat, určitě si nikdo z nás nepřeje, aby tyto 
organizace zanikly. Zastupitelé podporují jak sport tak kulturu ve městě v tomto rozsahu v jakém je 
doposud.  
M. Trnovská - podporuji také tento názor a všichni víme, že sportovní komise má své opodstatnění.  
Ing. J. Bučok - inklinuji ke sportu a dávám námět k zamyšlení, proč se na kulturu dává dvakrát více nežli 

na sport. V rozpočtu mě zaujala položka na divadlo, protože v RM zaznělo, že divadlo bude financováno z 
mandátního účtu, proto bych dal návrh, zda by nebylo možné částku 1,5 mil. Kč přesunout na oblast 
sportu.  
Ing. J. Vlček - položku na divadlo nelze měnit, nemá nic společného se správou objektu a mandátním 
účtem, je to částka určena na kulturu jako takovou, tedy na akce, které se tam pořádají, tedy na 
zaplacení honorářů a na jiné nezbytné výdaje v oblasti kultury. Ale tím se dostáváme do situace, o které 
jsem mluvil na začátku, že začneme někde seškrtávat. Konečný závěr je, že pokud nebudou přesně 
vymezeny částky na tuto oblast, nemá cenu dopředu nic řešit. Kdyby se sportovní komise sešla až teď, 
mohli jsme se vyhnout zbytečným průtahům. Takže pokud p. Petr Scholz nestáhne svůj protinávrh (z 
rozpočtové rezervy 275 tis. Kč vyčlenit 87 tis. Kč na údržbu trávníku TJ Spartak) musím trvat na svém 
protinávrhu (ZM ukládá RM, aby na základě doporučení všech komisí předložila ke schválení rozdělení 
přidělených financí).  

 
Diskuze, průběh:  
Manželé Jursovi - reagujeme na otevřený dopis otištěný v PM č. 2/2008, kterým jsme vyjádřili 
nespokojenost s chováním a jednáním zastupitele p. P. Daňka. Tímto bychom chtěli vše uvést na pravou 
míru a žádáme o veřejnou omluvu.  
Viz. dopis je k nahlédnutí v přílohách tohoto zápisu.  
P. Daněk - neměl jsem v žádném případě v úmyslu někoho poškodit, naopak informace které, jsem 
získal, jsem použil v zájmu města.  
Ing. J. Vlček - byl bych rád, kdyby se veřejná zasedání ZM nestala platformou pro diskuze podobného 
typu. Pavla Daňka znám řadu let a osobně si myslím, že jakákoliv informace z jeho strany nebyla vedena 
jako snaha někomu ublížit. Po prostudování podkladů si myslím, že došlo k nedorozumění, které se dalo 
včas objasnit, hlavně mimo PM a toto veřejné zasedání.  

 
Jednání bylo ukončeno v 19,20 hodin. 
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